
Protokół  Nr XXII/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 30 września 2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1300,  a  zakończono o godz. 1455.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 12  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
pięciominutową przerwę.
 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  do  uchwały  Nr  XXXIV/197/2006  Rady 

Gminy Barciany z dnia 31 marca 2006r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany. 

7. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektów Rozporządzeń Wojewody Warmińsko – 
Mazurskiego  dotyczących  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Oświn  oraz  Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Doliny Rzeki Guber.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr XXXVII/213/2006 Rady Gminy 
Barciany z  dnia 28 sierpnia 2006 r.  w sprawie przyjęcia  Gminnej  Strategii  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych w Gminie Barciany.   ( Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że  
po  przeanalizowaniu  uchwała  nosi  tytuł:  w  sprawie   przyjęcia  Gminnej  Strategii  
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Barciany ).

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11. Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta,  Sekretarza,  Skarbnika  Gminy,  dyrektorów  i  kierowników 
jednostek,  sołtysów/  listy  obecności  Radnych  i  sołtysów  stanowią  załączniki  do  protokołu  /. 
Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 12 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów za. 

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
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o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy  przedstawił  informację  /  informacja  stanowi  załącznik  do  protokołu  /.  powiedział 
następnie, że brał udział w następujących spotkaniach:
– 9 września – obrady Euroregionu Bałtyk, uczestniczył wspólnie z Sekretarz Gminy;
– 10 września – konferencja w sprawie ścieżek rowerowych, powiedział o szlaku tych ścieżek – 

jeżeli  chodzi  o  naszą  gminę  to  rozpoczyna  się  w Krelikiejmach,  przez  Drogosze,  Radosze, 
Barciany, Ogródki i na sąsiednią gminę Srokowo; powiedział, że inwestycja ta rozpocznie się w 
2011r.;

– 11  września  odbyło  się  zgromadzenie  Związku  Gmin  Warmińsko  Mazurskich,  w  którym 
uczestniczył oraz na którym wójtowie spotkali się z wojewoda war. Maz.; spotkanie dotyczyło 
wdrażania programów unijnych;

– 16  września  doszło  do  spotkania  ze  Starostą  w  tut.  Urzędzie  w  sprawie  remontu  drogi  w 
Suchawie;

– 22  września  spotkał  sie  z  pracownikami  Departamentu  Marszałkowskiego  w  sprawie 
programów PAOW i LGD – przygotowania się do przyjęcia środków;

– 26 września uczestniczył w rozdaniu stypendiów Bartek;
– 28 września odbyły sie dożynki gminne w Windzie;

Ponadto Wójt Gminy powiedział, że rozstrzygnięto przetargi na:
– budowę  kotłowni  na  biomasę  –  wygrało  Gospodarstwo  Pomocnicze  Zarządu  Melioracji  i 

Urządzeń Wodnych w Olsztynie;
– transport żwiru;
– oświetlenie;
– budowę chodnika w miejscowości Mołtajny;
– remont stacji uzdatniania wody w Morunach;
– przetarg na opracowanie dokumentacji na modernizację hydroforni w Skandawie. 

Następnie Wójt Gminy powiedział, że trwają prace remontowo budowlane przy remizie 
w Drogoszach. Na wniosek mieszkańców dokonano rozbiórki komina mleczarni w Barcianach oraz 
trwają prace przy rozbiórce pustostanu w miejscowości Święty Kamień. Powiedział także, że trwają 
prace przy wycince drzew na cmentarzu komunalnym w Barcianach. Ponadto trwają prace przy 
przygotowaniu  terenu  pod położenie  chodnika  na  ulicy  Mazurskiej  w Barcianach.  20  września 
odbyły się dożynki  parafialne w Skandawie. Dodał także, że zakończyło się szkolenie w ramach 
Kapitału  Ludzkiego.  Powiedział,  że  3  października  nastąpi  po  raz  drugi  wręczenie  certyfikatu 
Gminy Fair Play. Podziękował  Sekretarz Gminy – Annie Tereszko za włożoną pracę. Na koniec 
powiedział, że Klub Jurand jest liderem w klasie „A”.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.
        
Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że uczestniczył w szkoleniu z Kapitału Ludzkiego. Zapytał 
Wójta  Gminy  czy  planuje  utworzenie  etatu  lub  zlecenie  zadań   -  pozyskiwanie  środków 
zewnętrznych.  Powiedział,  że  szkolenie,  w  którym  uczestniczył  prowadził  Pan,  który  obecnie 
pracuje w Urzędzie Gminy w Bartoszycach, a jest to osoba warta uwagi.
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Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.  6.   Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  omówienie  pierwszego  projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXXIV/197/2006 Rady Gminy Barciany 
z  dnia 31 marca  2006r  dotyczącej  uchwalenia  Regulaminu dostarczania  wody i  odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Barciany.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział, że poprzednia uchwała została w dwóch punktach 
uchylona przez nadzór.  Powiedział, że punkty te nie miały szczególnego znaczenia jeżeli chodzi o 
cały  regulamin.  Kierownik  ZGKiM  wystąpił  z  inicjatywą  dokonania  zmian  w  regulaminie. 
Następnie Wójt przedstawił propozycję zmian tych punktów. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w  sprawie  zaopiniowania  projektów  Rozporządzeń  Wojewody  Warmińsko  –  Mazurskiego 
dotyczących  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Jeziora  Oświn  oraz  Obszaru  Chronionego 
Krajobrazu Doliny Rzeki Guber.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  ponownie  wraca  sprawa  opiniowania 
rozporządzeń Wojewody. Poprzednim razem Rada Gminy opiniowała je w grudniu ubiegłego roku. 
Powiedział,  że  w  obecnie  przedstawionych  projektach  rozporządzeń  nie  ma  większych  zmian 
oprócz zwiększonych odstępstw od zakazów. Powiedział, że obecnie obowiązują rozporządzenia z 
2003r. Dzięki nowym rozporządzeniom jest możliwość odejścia od pewnych zakazów dotyczących 
wydobywania kopalin.  Brak nowych rozporządzeń nie poprawi sytuacji.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania do tego projektu 
uchwały.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że jego stanowisko jest nieugięte. Zadaje sobie pytanie co z 
tego tytułu będą mieli mieszkańcy, co wpłynie do kasy gminy? Zwiększą się procedury i będzie 
niezbędnych  więcej  dokumentów.  Powiedział,  że  60  %  obszaru  gminy  objęte  jest  programem 
Natura 2000.   
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Następnie poprosił przewodniczących  komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały – 4 głosy za, 3 
głosy wstrzymujące. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  – 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji wstrzymali się od głosowania na temat projektu tej 
uchwały.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jeżeli o procedury to gmina już wykonuje raporty 
oddziaływania  na  środowisko  i  to  jest  pewnego  rodzaju  utrudnienie,  bo  wymaga  to  czasu. 
Powiedział,  że  zakazy  wynikają  z  ustawy.  Powiedział  także  o  konieczności  przeprowadzenie 
szczegółowych  procedur.  Wójt  powiedział  także  o  korzyściach  wynikających  z  położenia  w 
obszarach chronionych. Powiedział także, że Polska ma obowiązek ustalenia stref ochronnych.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  rozumie  argumenty  Wójta.  Proponuje  wyrażenie 
swojego zdania. Powiedział, że przypomniał sobie o pozytywnych aspektach bycia w programie 
Natura 2000 i że jest to brane pod uwagę.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 10 głosami za,  2 głosy 
wstrzymujące, głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 8.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały
w  sprawie  przyjęcia  Gminnej  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  w  Gminie 
Barciany. 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że poprzednia strategia stworzona  została w 2006r. 
pod wcześniejsze potrzeby. Teraz realizowany jest Program Integracji Społecznej, gdzie jednym z 
wymogów jest posiadanie aktualnej strategii. Powiedziała, że zarządzeniem Wójta został powołany 
zespół  roboczy.  Dodała,  że  nad  wszystkimi  pracami  czuwa  koordynator  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Następnie  omówiła  cele  strategii,  obszary  działania,  diagnozę  problemów 
społecznych,  omówiła  także  ankiety  i  jej  wyniki.  Powiedziała  także,  że  Urząd  Marszałkowski 
wyznaczył zalecenia – 15 punktów, które należało zmodyfikować. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
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Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Wójt Gminy zabrał głos i podziękował wszystkim zaangażowanym osobom, które pracowały na 
aktualizacją strategii.

Ad. 9.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  omówiła  zaistniałe  zmiany  w  budżecie.  Powiedziała,  że 
przedstawiony projekt uchwały jest zwiększający budżet, w szczególności dot. pomocy społecznej 
W pierwszej  kolejności  omówiła  zmiany  po  stronie  dochodów,  a  następnie  zmiany  po  stronie 
wydatków.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za – 6 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział na interpelację Radnego Wiesława Gajdowskiego 
w sprawie  zatrudnienia  pracownika  odpowiedzialnego  za  pozyskiwanie  środków zewnętrznych. 
Powiedział, że zostały poczynione zmiany w referacie RGKiI- i planuje się jeszcze w księgowości. 
Powiedział, że na razie nie ma ogłaszanych programów. Dodał,  że ten pan o którym mówimy miał 
różne propozycje pracy i wybrał Bartoszyce, bo tam mieszka. 

Ad.  11.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.

Nie zgłoszono.

Ad. 12. Wnioski mieszkańców.
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Nie zgłoszono.

Ad. 13. Sprawy różne. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jest wśród nas Pan Stanisław Tołwiński – Prezes 
Aeroklubu Krainy Jezior i oddał mu głos.

Pan Stanisław Tołwiński powiedział, że od 10 lat zajmuje się propagowaniem turystyki na terenie 
powiatu. Dojazd na Mazury jest trudny. W przyszłym roku chcą pokazać, że na Warmii i Mazurach 
są tereny, miejsca  do lądowania. W tym roku w Wilamowie został zorganizowany Europejski Zlot 
Samolotów AN-2 I Festyn Lotniczy Mazury 2008. Został wzruszony gestem, że wszystkie gminy 
pomogły w transporcie.  Przekazał  następnie dyplom, medal i  certyfikat   na ręce Wójta Gminy. 
Powiedział następnie, że 4 października jest po raz ósmy organizowany dzień pamięci Kardynała – 
Stefana Wyszyńskiego i Jana Pawła II o godz. 12.00 uroczysty apel i msza. Dodał, że te dwie osoby 
były blisko siebie. I to chcą pamiętać. Zaprosił na tę uroczystość. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski podziękował i jest mile zaskoczony.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wczoraj wpłynęło na jego ręce pismo od 
właścicielki Przedszkola Niepublicznego „Biedronka”. Odczytał i poprosił, aby Komisja Oświaty 
zajęła się rozpatrzeniem tego pisma. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  dzisiaj  rozmawiał  z  pełnomocnikiem  Pani 
Wasilewskiej. Wójt powiedział, ze pismo wpłynie do Komisji Oświaty celem rozpatrzenia. Wójt 
dodał,  że tylko  w tym roku odbyły się trzy rozprawy sądowe. Nie zarzucono nam nic złego, a 
sprawa wraca jak bumerang. Dodał, że urząd robi wszystko zgodnie z obowiązującym prawem, nie 
robimy nic nieprawidłowego. 

Ad. 14. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XXI sesji Rady Gminy wyłożony były 
do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 11 głosami za, 1 głosie wstrzymującym. 

Ad. 15. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                                      
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